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کوتاه تر  از گزارش

می خواستم تمام پرسش هایم درباره چریک ها را از قریبیان بپرسم
تهمینه میلانی در بزرگداشــت فرامرز قریبیان: در ۱۶ســالگی، هزار بار فیلم »گوزن ها« را با همکلاســی هایم  
دیدم، در ۱۹سالگی وقتی با آقای کیمیایی کار می کردم، فرامرز قریبیان را از نزدیک دیدم و فکر می کردم پاسخ 

تمام سؤال هایم درباره چریک های ایران را می توانم از او بپرسم.  ٫ ایرنا

کمدی، مؤثرترین ژانر سینماست 
مســعود اطیابــی، کارگــردان: فیلم هایــی در ایــران ســاخته می شــوند کــه حتــی بــه تعــداد عوامــل فیلــم هم 
 مخاطــب ندارنــد، امــا ادعاهــای بــزرگ دارنــد. ســینمای کمــدی مثبت تریــن و مؤثرتریــن ژانــر ســینمایی

 است. ٫ برنامه هفت 

»ببعی قهرمان« در راه اکران 

انیمیشن ســینمایی »ببعی قهرمان« به زودی روی پرده 
ســینماها خواهد آمد.  »ببعی قهرمان« به تهیه کنندگی 
محمدمهدی مشکوری، کارگردانی حسین صفارزادگان و 
میثم حسینی و نویسندگی مقداد اخوان سال 1401ساخته 
شــد و قرار بود در جشــنواره چهل و یکم حاضر باشد، اما 
یک ســال بعد و در چهل و دومین جشــنواره فیلم فجر به 
نمایش درآمد. این انیمیشن که محصول سازمان سینمایی 
اوج است، داســتان ببعی است که همیشــه مجلات جغد 
قهرمان دربــاره پــرواز را می خواند و در ســر رؤیای پرواز 
دارد و می خواهد مانند یک پرنده پرواز کند. این انیمیشن 
ســینمایی که با مشارکت مؤسســه »قاب رویا« و شرکت 
رایمون مدیا تولید شده، با تکنیک سه بعدی ساخته شده و 
نکته جالب اینکه در این انیمیشن برخلاف انیمیشن هایی 
 مثل بچه زرنگ، پســر دلفینی، لوپتو و فیل شــاه، قهرمان

یک دختر است. 
میثم حســینی یکی از کارگردانان این انیمیشــن درباره 
تکنیــک این فیلم گفتــه: »تکنیک اصلی ببعــی قهرمان 
سه بعدی اســت و یک فصل  دوبعدی هم برای نمک بیشتر 
به کار اضافه شده است. ما در ایران با نرم افزارهای محدودی 
کار می  کنیم، اما در همین پروژه ما از یک نرم افزار جدید برای 
مدیریت پروژه استفاده کرده ایم. ناگفته نماند بچه های ایران 
بسیار خلاق و توانمند هســتند و متأسفانه در همین پروژه 

بچه هایی بودند که اکنون ایران نیستند.
 این موضوع از یک طرف باعث افتخار است و از طرفی باعث 
افسوس که این اســتعدادها دیگر ایران نیستند.« حسین 
صفارزادگان، دیگر کارگردان ببعی قهرمان هم درباره ساخت 
انیمیشن گفته: »فرایند تولید انیمیشن بسیار پیچیده است و 
تمام مراحل آن مهم است، اما  پرچالش ترین بخش انیمیشن، 
بخش مدیریت اســت. در نتیجه نمی تــوان فرایند تولید 

انیمیشن را با فرایند تولید فیلم مقایسه کرد.« 

عکس نوشت

مخالفت با اکران فیلم های اسرائیلی در ونیز
 300فیلمساز با نگارش نامه ای با اکران فیلم های اسرائیلی »درباره 
ســگ ها و آدم ها« ســاخته دنی روزنبــرگ و همچنین »چــرا جنگ« 

ساخته آموس گیتای در جشنواره ونیز مخالفت کردند. 
در این نامه که توسط سازمان »هنرمندان برای فلسطین« منتشر 
شــده، آمده اســت: فیلم »درباره ســگ ها و مردم« که در بحبوحه 
حملات مداوم اســرائیل بــه غــزه فیلمبرداری شــده اســت و فیلم 
»چرا جنگ« توسط شــرکت هایی ساخته شــده اند که فیلمسازان 
اسرائیلی در آنها از طریق سکوت یا مشارکت فعال در هنر نمایشی 

به آپارتاید، اشغال و نسل کشی کمک می کنند.

 »رها«  با شهاب حسینی
کلید می خورد 

 فیلم ســینمایی »رها«   به کارگردانی حسام 
فرهمنــد و تهیه کنندگی ســعید خانی، با 
پیوستن شهاب حســینی به گروه بازیگران، 

وارد مرحله پیش تولید شد.
به زودی دیگر بازیگران و سایر عوامل این فیلم 
معرفی و فیلمبــرداری آن در تهران آغاز 
می شود.  رها سومین فیلم سعید خانی 
است که با فیلمسازان فیلم اولی ساخته 

می شود.
 فیلمنامــه رها توســط محمدعلی 
حسینی و حســام فرهمند نوشته 
شــده و مرضیه برومند به عنوان 
مشــاور کارگردان در این پروژه 

حضور دارد.

پلان

خبرهایی از حضور کارگردانان نامدار در جشنواره فیلم فجر امسال شنیده می شود

هنوز تکلیف آخرین ساخته حمید نعمت الله، »قاتل 
و وحشی«، بعد از 5سال مشخص نشده و معلوم 
نیست که بالاخره این فیلم امکان اکران عمومی 
در ایــران را دارد یا نه، اما نعمــت الله برای فیلم 
جدیدش با عنوان موقت »رخ« به تهیه کنندگی 
خودش پروانه ساخت گرفته. نعمت الله فیلمساز 
کم کاری است و ظرف 21سال گذشته تنها 6فیلم 
ساخته که تقریبا می شود هر 3سال و نیم یک فیلم. 
البته شاید تاریخ پروانه ساختی که برای نعمت الله 
و کارگردانان دیگری که نام شــان در این گزارش 
آمده صادر شده، به پیش از تغییر دولت برگردد، 
اما متقاعد کردن این کارگردانان برای رســاندن 
آثارشان به جشنواره مطمئنا به تعامل مسئولان 
جدید سازمان سینمایی با اهالی سینما بستگی 

تام و تمام دارد.

در چند سال اخیر و بعد از آخرین فیلم به نمایش 
درآمده ابراهیــم حاتمی کیا - »خروج« )1398( 
- نام او نه با یک پروژه ســینمایی بلکه با سریال 
تلویزیونی »حضرت موسی)ع(« گره خورده که 
سرمایه عظیمی برای ساخت آن درنظر گرفته شده 
است. در چند روز گذشته خبر آمده که احتمالا 
نسخه ای سینمایی از این ســریال به جشنواره 
امسال ارائه خواهد شد. گویا حاتمی کیا با تغییر 
فیلمنامه تلویزیونی »حضرت موسی)ع(« قصد 
دارد زندگی این پیامبــر را در 3 مقطع کودکی، 
میانســالی و پیری در قالب فیلمی سینمایی به 
تصویر بکشــد. فیلمبرداری فصل کودکی این 
فیلم شروع شــده و بازیگران آن فعلا علیرضا 
کمالی،  مریلا زارعی،  نوید پورفرج و ترلان پروانه 

اعلام شده اند.

فریدون جیرانی که در سال های اخیر بیشتر 
در کســوت مجری و میزبــان برنامه های 
گفت وگومحور سینمایی دیده شده، قصد 
دارد در مقــام کارگردان فیلــم »نام من، 
مینا« را جلوی دوربین ببــرد. جیرانی در 
این پروژه، علاوه بر کارگردان، تهیه کننده 
هم هست و امیر عربی فیلمنامه این کار را 
نوشته اســت. قرار است نخستین نمایش 
این فیلم در جشــنواره فیلم فجر امسال 
باشد. آخرین فیلم جیرانی »آشفته گی« نام 
داشت که محصول سال139۷ بود. این فیلم 
در سال1398 به نمایش درآمد و در اکران 
شکســت خورد و بعد از آن جیرانی دیگر 
پروژه ای سینمایی را کلید نزد و فقط سریال 

»نهنگ آبی« را ساخت.

بعد از همه قضایایی که »برادران لیلا« پشت سر 
گذاشــت، به نظر می آمد که دیگرکاردر سینمای 
ایران برای سعید روستایی دشوار باشد؛ اما حالا 
خبر آمده که جدیدترین فیلم او به نام »زن و بچه« 
در مرحله پیش تولید قرار دارد و احتمالا نخستین 
نمایش آن در جشنواره فیلم پیش رو خواهد بود. 
روستایی بعد از شروع موفقی که با فیلم »ابد و یک 
روز« )139۴( در سینما داشت و موفق به دریافت 
9 سیمرغ بلورین از ســی وچهارمین جشنواره 
فیلم فجر شد، مسیرش را با »متری شیش و نیم« 
)139۷( ادامه داد و موفقیت فیلم نخســتش را   
تکرار کرد. فعلا نام 2 بازیگر این فیلم اعلام شده؛ 
پریناز ایزدیار که قبلا در 2فیلم اول روستایی با او 
همکاری کرده و لیلا حاتمی که برای نخستین بار 

جلوی دوربین این کارگردان جوان می رود.

جشنواره فیلم فجر یکی از مهم ترین نمودهای موفقیت یا 
شکست سیاســت های فرهنگی و هنری دولت هایی است 
که بر ســر کار می آیند.  اگر جشــنواره رونق و شور و گرما 
داشته باشد و فیلم هایی از کارگردانان نسل های مختلف در 
آن به نمایش درآید، فارغ از کیفیت فیلم ها، افکار عمومی و 
رسانه ها حکم به موفقیت جشنواره می دهند. همین نگرش 
به جشنواره باعث شده که دولت  و مسئولان سینمایی آنها 
مخصوصا در سال اول روی کار آمدن شان تمام تلاش شان را 

برای برگزاری جشنواره ای پرشور به کار ببندند و زمینه حضور 
سینماگران نامی را در مهم ترین رویداد سینمایی ایران فراهم 
کنند. امسال هم با توجه به پروانه های ساختی که برای چند 

کارگردان سرشناس سینما 
صادر شده، به نظر می رسد که 
وزارت ارشــاد قصد برگزاری 
چهل وسومین جشنواره فیلم 
فجر را بــا حضورکارگردانان 

مرکزیت  و  نامــدار 
بخشــیدن بــه این 
رویداد ســینمایی - 

فرهنگی دارد.
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سعید روستایی فریدون جیرانی ابراهیم حاتمی  کیا حمید نعمت الله

صفحه آرا: بهروزقلی پور


